
 

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 25 DE 
JULIOL DE 2024 
 
Vacarisses, a 25 de juliol de 2024, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia convocatòria 
realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell Plenari 
Municipal, a la Sala de Plens de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors/es 
 
Olga Serra Luque 
Paola Moral Ramírez 
Aitor Piqueras Rodes 
Jasone Mendizabal Mendizabal 
Debora Sancho Latorre 
Pere Casas Ardanaz  
María Moreno Martínez 
Jesús Arasanz Castilla  
Isabel Fernández Donaire 
Juan Pablo Garrido Sánchez 
Iker Heredia Cuadra 
 
La senyora Maria Moreno Martínez excusa al senyor Raúl Avilés Trabalón. 
 
Assistits per la secretària accidental Maria Calsina Salavert, qui dona fe de l'acte.  
 
  

O R D R E     D E L      D I A 
 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 27 DE JUNY 
DE 2024.-  

Sotmesa l’acta a votació  
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1.2.- PROPOSTA DEL REGIDOR D’ACCIÓ CLIMÀTICA, EFICIÈNCIA ENERGÈTICA I 
BIODIVERSITAT DE DELEGACIÓ DEL TRACTAMENT  DE LES FRACCIONS ORGÀNICA, 
RESTA I VOLUMINOSOS AL CONSELL COMARCAL DEL VALLÈS OCCIDENTAL.- 

Antecedents 
 

L’Ajuntament de Vacarisses ostenta competències pròpies sobre la gestió dels residus municipals, 
incloent aquesta gestió les fases de recollida, transport, emmagatzematge, valorització, disposició 
del rebuig i comercialització dels residus esmentats, com també la vigilància d’aquestes operacions 
i la vigilància dels llocs de descàrrega després de llur clausura o tancament.  
 
En data 4 de setembre, el Consell Comarcal del Vallès Occidental (CCVOC) mitjançant el Decret 
de la Presidència número 284/2023, resol iniciar les actuacions per l’establiment del Servei de 
tractament i valorització de residus per part del Consell Comarcal i disposa que s’efectuïn les 
actuacions que corresponguin per a l’oportuna col·laboració i cooperació entre el Consell Comarcal 
i el Consorci de Residus que permetin dur a terme la implantació del servei, així com per a la 
delegació , per part dels municipis que hi estiguin interessats, als Consell Comarcal del Vallès 
Occidental, de la competència per a la gestió de l’esmentat servei.  
  
En data 28 de juny de 2024, el regidor d’Acció climàtica, Eficiència Energètica i Biodiversitat emet 
decret número 33/2024 ordenant que s’iniciï la tramitació jurídic-administrativa per tal que s’estudiï 
si correspon delegar en el Consell Comarcal del Vallès Occidental les competències de tractament 
i valorització de residus de les fraccions gestionades pel Consorci per a la Gestió de Residus del 
Vallès Occidental.  

L’Ajuntament de Vacarisses, mitjançant ofici d’alcaldia de data 28 de juny de 2024, amb Registre 
de Sortida número S/000860-2024  del mateix dia, va manifestar al Consell Comarcal del Vallès 
Occidental l’interès de la corporació en la delegació de la competència del servei de tractament i 
valorització dels residus municipals. 

Vacarisses comparteix l’objectiu d’avançar cap a un nou model en la fiscalitat del tractament de 
residus municipals, per tal que els municipis puguin assolir els objectius marcats en la legislació 
mediambiental, aportant beneficis com ara:  

• La homogeneïtzació comarcal de la fiscalitat del tractament.  

• L’acompliment del requeriment de la Llei 7/2022 pel que fa a la imposició del cost real del servei 
de tractament i possible millora de la cobertura de la taxa pel servei de recollida.  

• Viabilitat de la implantació del pagament per generació a nivell comarcal. 

 • Visibilitat cap a la ciutadania de la repercussió econòmica de separar correctament, “qui més 
contamina, més paga”.  

• Alliberament de recursos tècnics i econòmics als Ajuntaments.  

• Millora de l’eficiència en la gestió del tractament dels residus municipals.  

La proposta del CCVOC ofereix l’oportunitat d’avançar cap a una fiscalitat dels residus més justa i 
transparent a tots els municipis de la comarca. La gestió dels residus és part fonamental de 
l’economia circular i està lligada a l’activitat econòmica, la reducció dels recursos naturals i 
l’impacte en el territori. 

D’acord amb l’informe de secretaria de data 11 de juliol de 2024 i l’informe tècnic  elaborat pells 
serveis tècnics de l’Ajuntament, la delegació en favor del Consell Comarcal del Vallès Occidental 
ha de comprendre, a més de la valorització dels residus municipals que siguin el seu objecte, la 
disposició del rebuig – amb les operacions de transport que siguin necessàries– i la  



 

 

comercialització de subproductes i matèries o substàncies recuperades i, si escau, de l’energia, 
doncs d’aquesta manera la delegació completarà tot el cicle de gestió dels residus. 

 Fonaments de dret  

D’acord amb el que disposa l’ article 25.2.b) de la Llei de l’Estat 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora 
de les Bases del Règim Local i l’ article 66.3.l) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, en relació a l’àmbit de 
competència municipal pròpia en matèria de gestió de residus d’acord amb el que estableixi la 
legislació estatal i autonòmica. 
 
Atès que d’acord amb els articles 26.1 de la Llei 7/1985 de bases de règim local i l’article 42 del 
Decret legislatiu 1/2009 del Text refós de la Llei reguladora dels residus, la competència de la 
recollida i el tractament dels residus municipals està a càrrec de l’Ajuntament. 
 
D’acord amb el que disposen els articles 2.n) i 12.5 de la Llei de l’Estat 7/2022, de 8 d’abril, de 
residus i sòls contaminats per a una economia circular i els articles 3.1.d) i 42.1 del Decret 
Legislatiu 1/2009, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora dels residus, 
en relació a la competència municipal pròpia sobre la gestió dels residus municipals i les fases que 
comprèn aquesta gestió. 
 
D’acord amb el que disposa l’ article 25.1.c) del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei de l’organització comarcal de Catalunya i l’ article 51.1 del 
Decret Legislatiu 1/2009 abans esmentat, sobre la delegació de competències de gestió dels 
residus municipals per part dels municipis en favor de les comarques.  
 
D’acord amb el que disposen els articles 7.3 i 27 de la Llei de l’Estat 7/1985 abans esmentada i 
articles 138, 139, 140 i 143 del Decret Legislatiu 2/2003 també esmentat, en relació a l’acord de 
delegació i el seu contingut, el finançament i l’acceptació de la delegació.  
 
D’acord amb l’article 167.1b) del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament 
d'obres, activitats i serveis dels ens locals, la comarca, de conformitat amb el que estableix el 
programa d’actuació, pot prestar serveis de competència municipal en virtut de delegació o 
conveni.  
 
Vist que la competència per acordar l’acceptació de les delegacions realitzades per altres 
administracions correspon al Ple de la Corporació, en virtut del què disposa l’article  52.2.h) de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya, i  amb el vot favorable de la majoria absoluta del 
nombre legal de membres de la Corporació   segons preceptua l’article 114.3.e) del mateix text 
legal i  l’article 47.2 h) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local es 
desprèn que l’adopció del present acord correspon al dit òrgan col·legiat i amb la majoria absoluta 
del nombre legal de membres de la corporació. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en sessió ordinària el dia 17 de juliol 
de 2024, va dictaminar favorablement. 
 
El Ple de l’Ajuntament de l’Ajuntament de Vacarisses adopta els següents 
 

ACORDS 
 

Primer.- Delegar en el Consell Comarcal les competències municipals relatives a les fases de 
gestió que s’indiquen a continuació sobre els residus municipals que també s’indiquen, d’acord 
amb l’abast, contingut, durada, sistemes de control, condicions i altres extrems que s’expressen. 
 
Segon.- Els residus municipals sobre els que recau la delegació són els següents: 

a) La fracció de resta 
b) La fracció voluminosos 



 

 
c) La fracció orgànica 

 
Aquesta delegació no comporta cap afectació de béns immobles. 
 
Tercer.- Respecte dels anteriors residus, les fases de gestió que es deleguen són el tractament i 
valorització un cop es lliuren a les plantes de tractament corresponents i que a més a més 
contemplen les següents operacions: 
 

a) Valorització: inclou la valorització material i la valorització energètica a través dels 
tractaments físics, tèrmics, químics, biològics o de qualsevol altre tipus que es considerin 
escaients. 
 
b) Disposició del rebuig, amb les prèvies operacions de transport que siguin necessàries: 
inclou la disposició del rebuig en abocador i la incineració o coincineració, com també totes 
aquelles operacions de tractament físic, tèrmic, químic, biològic o de qualsevol altre tipus 
que es considerin escaients en aquesta fase. 
 
c) Comercialització: inclou la venda o transferència de subproductes i matèries o 
substàncies recuperades i, si escau, de l’energia. 

 
Quart.- La durada inicial de la delegació és de 4 anys prorrogables de forma automàtica i 
successiva per períodes quinquennals sempre que l’Ajuntament de Vacarisses  o el CCVOC, de 
forma indistinta, no es comuniquin per escrit i amb una antelació mínima d’un any la data de 
finalització de la durada inicial o de qualsevol de les pròrrogues, la voluntat acordada pels 
respectius òrgans competents contrària a la pròrroga. 
 
El còmput de la durada inicial s’iniciarà el dia 1 de gener de 2025, prèvia acceptació de la delegació 
per part del Consell Comarcal del Vallés Occidental. 
 
Cinquè.- L’Ajuntament de Vacarisses  designarà un representant per a la comissió de seguiment 
creada pel Consell Comarcal i els Ajuntaments delegants per tal de controlar l’exercici de les 
competències delegades. Els sistemes de control i les condicions de la delegació són els següents: 
 

a) Per tal que l’Ajuntament de Vacarisses continuï exercint les tasques de control sobre 
l’eficiència i l’exercici de la delegació, el Consell Comarcal del Vallès Occidental haurà de: 

 Trametre anualment una memòria de caràcter tècnic i financera de l’anterior exercici 
que contindrà, com a mínim, la relació de costos i rendiments dels serveis delegats. 

 Informar anualment de les tones d’entrades de les fraccions de resta, voluminosos i 
orgànica entrades a les respectives plantes de tractament. 

 
b) Sens perjudici dels punts anteriors i també amb la finalitat de dirigir i controlar l’exercici de 
les competències delegades, l’Ajuntament de Vacarisses podrà, juntament al Consell Comarcal 
i en el marc de la comissió de seguiment: 

 Proposar directrius tècniques de caràcter general o particular 
 Sol·licitar en qualsevol moment informació i documentació que l’ajuntament consideri 

oportuna relacionada amb l’objecte de la delegació. 
 Proposar al Consell Comarcal del Vallès Occidental quantes actuacions es considerin 

necessàries 
 
c) L’Ajuntament de Vacarisses no assignarà a la delegació cap mitjà personal ni material. 
 
d) L’Ajuntament de Vacarisses, facilitarà al Consell Comarcal la documentació i els informes 
necessaris i no vinculants, per a la resolució dels recursos que, en el seu cas, es presentin 
contra el Consell Comarcal, ja sigui derivats de l’establiment del servei, com de la imposició i 
ordenació de la taxa corresponents al seu municipi. En tot cas, el Consell Comarcal, adoptarà 
els actes administratius necessaris i les accions oportunes per a la resolució dels esmentats 
recursos així com per a la defensa del Consell Comarcal en cas que sigui necessari. 
 



 

 
e) Sobre les causes de revocació, a més de les que s'estableixen per Llei, seran causa de 
revocació de l'acord de delegació de la gestió dels serveis que inclou, les següents: 

 Per acord mutu de les parts, manifestat de forma expressa. 
 Per la realització del seu objecte o expiració del seu termini. 
 Per incompliment greu de les obligacions i els compromisos assumits per les parts. 
 Per l’exercici deficient o incorrecte de la competència delegada per part del Consell 

Comarcal. 
 Per la revocació de la delegació de la gestió per part de l’Ajuntament de Vacarisses  

 
f) El Consell Comarcal del Vallès Occidental podrà renunciar a la delegació quan, per 
circumstàncies sobrevingudes, justifiqui la impossibilitat de dur-la a terme. Dita renuncia 
renúncia haurà de ser preavisada pel Consell Comarcal del Vallès Occidental amb una 
antelació mínima d’un any a la data dels seus efectes per tal que l’ajuntament pugui disposar 
allò que sigui necessari per a assumir la fase de gestió i els residus afectats per la renúncia. 

 
Sisè.- La present delegació no va acompanyada de finançament, ja que el Consell Comarcal del 
Vallès Occidental pot exercir la potestat tributària que en relació a la taxes per la prestació de 
serveis i activitats de la seva competència, sigui pròpia o delegada, li confereixen els articles 
25.1.c) i 39.1.b) del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de 
la Llei de l’organització comarcal de Catalunya, posats en relació amb els articles 150.1, 152.1 i 
155.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
En virtut de la seva potestat tributària pròpia i en compliment del que disposa l’article 11.3 de la 
Llei de l’Estat de l’Estat 7/2022, de 8 d’abril, de residus i sòls contaminats per a una economia 
circular, el Consell Comarcal del Vallès Occidental haurà d’establir la taxa o, si escau, la prestació 
patrimonial de caràcter públic no tributària, específica, diferenciada i no deficitària a què es refereix 
l’esmentat precepte. La delegació de la competència per a la gestió a la gestió del servei de 
tractament i valorització de residus municipals, a favor del CCVOC també el faculta per a 
l’establiment de contribucions especials i/o cànon que es pugui fixar. 
 
Els actes administratius amb eficàcia front a tercers que dicti el Consell Comarcal del Vallès 
Occidental en exercici d’aquesta potestat tributària no seran susceptibles de cap recurs davant 
l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
El finançament de la competència delegada del servei de tractament i valorització de residus 
municipals de les fraccions de voluminosos, orgànica i resta, es durà a terme mitjançant ingressos 
procedents de: 

a) La taxa per la prestació del servei de valorització i tractament de residus municipals, 
que aprovarà el Consell Comarcal. 
b) Els Sistemes Integrats de Gestió. 
c) El Fons de Gestió de Residus de l’Agència de Residus de Catalunya. 
d) Altres. 

 
Sobre aquest aspecte cal dir que l’atribució d’aquestes fonts d’ingressos directament vinculada al 
servei objecte de la delegació, es preveu que sigui suficient per al finançament del servei, sens 
perjudici que, per al cas que això no fos així i que resultés deficitari, l’Ajuntament assumirà les 
mesures necessàries per tal de garantir la totalitat del finançament del servei, a partir de l’informe 
anual elaborat per a la comissió de seguiment del servei comarcal de tractament. 
 
L’Ajuntament de Vacarisses facilitarà al Consell Comarcal la informació necessària per a la 
prestació del servei de tractament i l’establiment de la taxa per al seu finançament aplicant el 
Reglament (UE) 2016/679 i la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades 
personals i garantia dels drets digitals. 
 
Setè.- El Consell Comarcal del Vallès Occidental assumirà els drets i les obligacions i farà propis 
els ingressos que derivin dels convenis que subscrigui amb sistemes de responsabilitat ampliada  
 



 

 
del productor, els quals només podran referir-se a les fases de gestió i als residus municipals que 
són objecte de delegació. 
 
Vuitè.- Respecte dels residus municipals que no són objecte de delegació, l’Ajuntament de 
Vacarisses tindrà la condició de subjecte passiu en els cànons sobre la disposició del rebuig dels 
residus municipals destinats a deposició controlada o a incineració previstos en la Llei 8/2008, de 
10 de juliol, de finançament de les infraestructures de gestió dels residus dels cànons sobre la 
disposició del rebuig dels residus o en altra normativa d’aplicació i, si escau, en l’Impost sobre el 
dipòsit de residus en abocadors, la incineració i la coincineració de residus previst en la Llei de 
l’Estat 7/2022, de 8 d’abril, de residus i sòls contaminats per a una economia circular o en altra 
normativa d’aplicació. 
 
Respecte dels residus municipals que sí són objecte de delegació, el Consell Comarcal del Vallès 
Occidental tindrà la condició de subjecte passiu en els cànons i, si escau, en l’impost esmentats. 
 
En cas que aquesta separació de la càrrega fiscal no sigui possible o, sent-ho, no s’hagi aplicat, 
l’Ajuntament de Vacarisses i el Consell Comarcal del Vallès Occidental es facilitaran la informació 
i la documentació necessàries per a la determinació del saldo que, per raó d’aquests conceptes, 
resulti en favor i en contra d’un i altre. La comunicació recíproca d’informació i documentació es 
farà anualment i anirà referida als cànons i impostos respectivament satisfets durant l’exercici 
anterior. 
 
Novè.- En cas que la Generalitat de Catalunya, a través o a proposta de la Junta de Govern per 
als Residus Municipals a què es refereix la Llei 8/2008 abans esmentada, lliuri l’import que 
correspongui del Fons de Gestió de Residus –que es finança amb els cànons i, si escau, amb 
l’impost esmentat– només a l’Ajuntament de Vacarisses o només al Consell Comarcal del Vallès 
Occidental o el distribueixi de forma no proporcional a la respectiva càrrega fiscal suportada, els 
dos ens locals es facilitaran recíprocament anualment, la informació i la documentació necessàries 
per a la determinació del saldo que, per raó d’aquest concepte, resulti en favor i en contra d’un i 
altre. La comunicació recíproca d’informació i documentació anirà referida als fons percebuts 
durant l’exercici anterior. 
 
Desè.- Previ requeriment formal per part del Consell Comarcal del Vallès Occidental, l’Ajuntament 
de Vacarisses li cedirà dades tributàries i dades del Padró Municipal relatives al domicili o 
residència de les persones, sempre que es compleixin els requisits exigits pel Reglament (UE) 
2016/697 del Parlament Europeu i del Consell de data 27 d’abril de 2016, la Llei Orgànica 3/2018, 
de 5 de desembre, de Protecció de Dades Personals i garantia dels drets digitals, la Llei de l’Estat 
58/2003, de 27 de desembre, General Tributària i demés normativa d’aplicació. 
 
Onzè.- Facultar a l’alcaldia de l’Ajuntament de Vacarisses per a la signatura de l’acord d’encarregat 
de tractament de dades personals relatiu a la present delegació de les competències al Consell 
Comarcal, aplicant el Reglament (UE) 2016/679 i la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de 
protecció de dades personals i garantia dels drets digitals.   
 
Dotzè.- Notificar el present acord al Consell Comarcal del Vallès Occidental als efectes de 
l’acceptació de la delegació de les competències i els termes sota els qual s’efectua. 
 
Tretzè.- Publicar el present acord de delegació de competències i al Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona, i a la Seu Electrònica municipal. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que explica que davant del que estableix la nova llei de 
residus i sols contaminats 7/2022 diu que han anat parlant ja en diverses ocasions i que en 
resum consisteix d'establir una taxa no deficitària amb la que es cobreixi a partir de la taxa tot el 
cost del servei i, per altra banda, establir una taxa justa sota el principi de qui contamina més 
paga. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Aitor Piqueras que explica que el Consell Comarcal del Vallès 
Occidental fa una proposta d'establir aquest servei de tractament i valorització de les fraccions 
resta, orgànica i voluminosos, i diu que és una proposta a la qual ja es van adherir altres  



 

 
ajuntaments grans com Terrassa i Rubí, i d'altres més petits i semblants a Vacarisses com 
Sentmenat i Ullastrell, i diu que aquest any, pròxim, 2025, s'adherirà Vacarisses i altres 
ajuntaments, com s'estan pensant, Viladecavalls i Rellinars, entre d'altres. 
 
Continua explicant el Sr. Aitor Piqueras que aquesta proposta ofereix l'oportunitat d'avançar cap 
a una fiscalitat més justa i transparent en l'àmbit comarcal, i en aquest sentit diu que es fa 
aquesta delegació del tractament d'aquestes fraccions, orgànica, resta i voluminosos, cosa que 
permetrà assolir els objectius que marca aquesta llei, és a dir, l'homogeneïtzació comarcal de la 
fiscalitat d'aquest tractament i, sobretot, el fet de poder dur a terme el que s'anomena taxa justa, 
el pagament per generació. 
 
En aquest sentit, detalla el Sr. Piqueras que el que es tindrà en compte són les aportacions que 
faci la ciutadania en aquestes 3 fraccions, sobretot perquè fa orgànica i resta, s'establiran uns 
rangs i, aleshores, pagarà més qui generi més resta o qui no participi en el servei. 
 
Continua el Sr. Aitor Piqueras dient que alhora, també, és una millora econòmica, ja que les 
despeses de gestió es veuen reduïdes en fer-ho de forma comarcal entre el 13% i el 17% que 
ara estan amb l'Ajuntament a fer-ho comarcalment és el 8%. 
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que diu que aleshores es pagarà la taxa d'escombraries de 
Vacarisses més la nova taxa. 
 
Respon el Sr. Aitor Piqueras tot dient que el fet de fer aquesta delegació implicarà que el consorci 
passi una taxa als ciutadans, però això no implica que es pagui de més, en aquesta línia diu que 
la llei de residus obliga a cobrir el cost total a partir del que es cobra de la taxa, i diu que aquesta 
part del tractament ara mateix ja s'està pagant, l'únic que es fa és portar-la al consorci i, de fet, es 
pagarà menys és per això que diu que les despeses de gestió, és a dir, si no es fes la delegació, 
igualment aquest apartat del tractament es pagaria amb la taxa municipal. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que demana que tot plegat s’expliqui bé a la ciutadania. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que diu que efectivament és una feina que s’ha  de fer, i que  
s'ha d'explicar molt bé, i diu que actualment s'estan fent reunions amb el consorci i amb tots els 
municipis interessats i diu que a mesura que es vagin coneixent les peculiaritats de com serà tot 
plegat s'anirà explicant i en aquest sentit diu que hi ha una feina a fer abans que d'inici el 2025 
d'explicar-ho a la ciutadania. 
 
Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández  que diu s’ha comparat Vacarisses amb Terrassa i diu 
que creu  que va llegir l'altre dia que Terrassa  en el 2025 estaria un 52% de residus, i diu que 
Vacarisses li sembla  que està  en el 96, i per tant, aleshores, diu que  estant en aquesta situació, 
és necessari que es posi aquesta taxa en Vacarisses.? Estan reciclant bé i diu que creu  que no hi 
ha cap problema. 
 
El Sr. Aitor Piqueras li respon que ha dit Terrassa, com els altres municipis, que són municipis que 
s'han acollit aquesta delegació i diu que també ha comentat els municipis que s'assemblen més a 
Vacarisses i que alhora fan servir el mateix sistema de recollida de residus en aquest cas, amb 
porta a porta amb identificació d’usuari, com Ullastrell i  Sentmenat i diu que no es tracta de si és 
necessari o no i en aquest sentit detalla  que el que farà aquesta taxa és precisament premiar les 
persones que ho fan bé, és a dir, les persones que reciclin normalment pagaran menys que 
aquelles persones que generin molts residus, en aquest cas de resta, o que no participin al servei 
i aleshores ho estiguin portant a un altre municipi o estiguin generant propis en les altres fraccions  
i emfatitza en el sentit de que no implica una nova taxa. 
 
Conclou el Sr. Aitor Piqueras tot dient que és una nova taxa, però que es pagaria igualment i diu 
que vol que quedi clar aquest extrem ja que, no és que els ciutadans pagaran més perquè fem 
aquesta delegació, sinó que pagaran el que toca a partir del que estableix la nova llei. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu que estan a favor i que com deia el seu company, el 
Sr. Juan Pablo Garrido, demanen que això s'expliqui bé i considera que s'haurien de fer sessions 



 

informatives obertes a tothom i a les diferents urbanitzacions perquè moltes vegades hi ha gent  
gran que no es pot desplaçar i llavors diu que seria bo intentar fer arribar l'explicació. 
I en referència al que comentava la Sra. Isabel Fernández diu el Sr. Arasanz que al capdavall 
no és que es pagui més, sinó que es divideix el pagament en dos rebuts, un que arriba per part 
del Consell Comarcal i l'altre per part de l'Ajuntament i diu que finalment el cost és el mateix i que 
si el Consell Comarcal no girés el seu rebut, aleshores ho hauria de fer l' Ajuntament i diu que 
inclòs amb el nou model surt més econòmic, ja que hi ha unes despeses de gestió que no 
assumeix l'Ajuntament. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que si es dona la informació a tota la ciutadania i si 
efectivament surt més econòmic evidentment el seu vot serà favorable, però diu que vol fer un 
incís i diu que hi ha un apartat que parla de la comercialització, i que inclou la venda de les 
referències de subproductes, matèries o substàncies recuperables i si s'escau de l'energia. 
 
Continua la seva intervenció la Sra. Maria Moreno dient que entén que quan el Consell Comarcal 
agafi aquest residu farà una valorització d'aquest i d'això rebrà uns diners, un retorn, i afegeix que 
entenen que això anirà per municipis i que cada municipi rebrà el seu retorn i en aquest sentit 
demana saber si Vacarisses també rebrà aquest retorn. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que respon a la qüestió que planteja la Sra. Maria Moreno tot 
dient que el retorn fins ara s’està  obtenint perquè són ara els gestors d'aquest tractament i diu que 
quan es faci  la delegació, es veurà quin és el cost d'aquest tractament, d'aquestes fraccions, i es 
restaran  els beneficis del retorn i el que quedi és el que passa a ser la taxa, el que es divideix 
entre el padró de la taxa i en aquest sentit explica que  ja es veu a la taxa, el que pagaran tots i 
totes. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que  un cop es tingui la reducció pel que s’ha 
valoritzat, entén que serà el que és la taxa justa de l'import total ja restant i el Sr. Piqueras li respon 
afirmativament. 
 
Sotmesa la proposta a votació  

 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
JUNTS 

ERC 

A FAVOR  x  x x x 

EN CONTRA x      

ABSTENCIONS   x    

 
 
1.3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DE LA TAXA PER LA CESSIÓ TEMPORAL 
DE QUOTES DE PARTICIPACIÓ DE LES INSTAL·LACIONS SOLARS FOTOVOLTAIQUES 
MUNICIPALS.- 

 
EL  text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i modificació 
de les ordenances fiscals reguladores dels tributs locals. 
 
En el cas d’imposició de nous tributs, les ordenances fiscals hauran d’aprovar-se simultàniament 
a l’adopció dels respectius acords d’imposició. L’article 16.1 del text legal esmentat estableix que 
les ordenances fiscals contindran com a mínim la determinació dels elements tributaris, el règim 
de declaració i d’ingrés, així com les dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació. 
 
Quan es modifiquen les ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de contenir la nova 
redacció dels preceptes afectats. 
 



 

 
La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta necessària, a fi 
de donar compliment al que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, general 
tributària, ja que aquestes han de complir la doble funció de servir com a eina normativa 
fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans. 
 
L’ordenança Fiscal que es vol aprovar es per la cessió temporal  de quotes de participació de les 
instal·lacions solars fotovoltaiques municipals, inicialment als edificis municipals del Poliesportiu, 
Escola Pau Casal i Pèrgola de piscines de Vacarisses, configurades com a instal·lacions 
d’autoconsum col·lectiu properes a través de la xarxa i sota la modalitat d’excedents acollida a 
compensació, d’acord amb el Reial Decret 244/2019, de 5 d’abril, pel qual es regulen les condicions 
administratives, tècniques i econòmiques de l’autoconsum d’energia elèctrica.  
 
Vistos els informes de la Secretaria i la Intervenció i atès que la Comissió Informativa de Règim 
Interior reunida en sessió ordinària el dia 17 de juliol de 2024 va dictaminar , es proposa al Ple de 
la Corporació l’adopció dels següent 

A C O R D S 

 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació l’Ordenança reguladora de l’Ordenança Fiscal 
numero 28 reguladora  de la taxa per la cessió temporal de quotes de participació de les 
instal·lacions solars fotovoltaiques municipals.  
 
SEGON.- Exposar al públic mitjançant anunci  a la pàgina Web de l’Ajuntament, a l’eTauler i al 
Portal de la Transparència, l’anterior acord provisional, així com el text complet de l’ordenança 
fiscal modificada durant el termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la 
publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
Durant el període d’exposició pública de les ordenances, els qui tinguin un interès directe o resultin 
afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar l’expedient i 
presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. Transcorregut el període d’exposició pública 
sense haver-se presentat reclamacions, els acords adoptats restaran definitivament aprovats. 
 
TERCER.- L’acord definitiu de modificació de la ordenança fiscal, així com el text refós aprovat, 
seran objecte de publicació en el Butlletí Oficial de la Província, al tauler d’anuncis de la web 
municipal, al portal de transparència de l’ajuntament i a l’E-Tauler. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que diu que des de l'equip de govern, ja fa temps que veuen 
amb preocupació els impactes que el canvi climàtic pot tenir,  tant al municipi com a escala de país 
i de planeta i diu que entenen que és necessària una transició cap a un model energètic 100% 
renovable, descarbonitzat i desnuclearitzat. 
 
Diu el Sr. Piqueras que ja fa temps que s’estan fent polítiques per garantir aquesta transició 
constant cap a aquest nou model energètic i en aquest sentit diu que el que proposen aprovar avui 
és la comunitat energètica, de la qual ja es va fer una sessió d'explicació inicial i detalla que es 
tracta és d’una cessió temporal de quotes de participació de les instal·lacions solars fotovoltaiques 
municipals. 
 
Explica el Sr. Piqueras que en aquest cas n’entren tres, que serien el poliesportiu, l’escola Pau 
Casals   i la pèrgola de la piscina. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Aitor Piqueras dient que el que es fa  és que amb les plaques  
fotovoltaiques que hi ha en aquestes instal·lacions, l'energia que generen, en part se la queden les 
instal·lacions, i la resta és la que es vol derivar als veïns i veïnes. 
 
Detalla el Sr. Aitor Piqueras que la idea és que es pagui una quota, en aquest cas són 50 euros, 
per una participació d'1 kW, tenint un estalvi anual que pot arribar fins als 250 euros i diu que 
a part d'aquest estalvi econòmic, la gent que entri en aquesta comunitat energètica tindrà també  



 

 
un suport a escala tècnica a l'hora de canviar el dia a dia en com utilitzem l'energia perquè després 
també en surti més econòmic. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz dient que com és sabut, el PSC està molt a favor del projecte 
i esperen que continuï creixent i arribant a tot el municipi i de fet, diu, volen proposar que s'intenti 
parlar amb associacions de veïns, amb veïns que tinguin cobertes disponibles per veure si les 
poden cedir i a partir d'aquí poder arribar a tot el perímetre, perquè hi ha un radi de dos quilòmetres 
des de la instal·lació fins al que pugui aprofitar la coberta i així és que pot arribar a més llocs. 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que diu que sí, que és veritat que les persones que podran 
presentar-se al concurs són aquelles que es troben a un radi de dos quilòmetres d'aquestes 
instal·lacions que ha comentat i en aquest sentit diu que la idea és que a mesura que facin noves 
inversions en instal·lacions d'aquest tipus, anar ampliant aquests radis i que al final tota la 
ciutadania pugui presentar-se. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu  que tenen un parell de dubtes i en aquest sentit diu 
que han llegit que sobretot entrarien primer les famílies vulnerables i diu que  això entenen  que 
anirà a través de serveis socials i que estaran bonificades inclòs en la quota dels 50 euros. 
 
L'única pregunta que vol plantejar la Sra. Maria Moreno és si el cost que suposa fer això es cobrirà 
amb la resta dels 50 € o és un cost que té l'Ajuntament i s’ha d'assumir. 
 
Afegeix la Sra. Maria Moreno un altra pregunta encaminada a saber si en el moment que la gent 
es presenti com anirà?, anirà per sorteig?, anirà per quilòmetres?, per tema de rendes? 
 
Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que en referència a la primera qüestió respon que el cost 
l'assumirà l'Ajuntament i es veurà repercutit en la resta de persones que es presentin. 
 
Respecte a l'altra qüestió diu que hi ha dos grups, un grup per les persones amb risc de pobresa 
energètica, i en aquest cas indica que es farà  la bonificació de 95% i seran les primeres persones 
que entraran i amb la resta de persones que es presentin es farà un sorteig i les persones que no 
entrin quedaran en una llista d'espera. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que  ells  ho portaven al programa, el tema 
d'autosuficiència energètica, i per tant recolzaran la proposta. 
 
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova per unanimitat  

 

 VOX 
Regidor 

no adscrit 
LAVV PSC 

UIPV - 
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ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA          

ABSTENCIONS             

 
 

1.4.- PROPOSTA D’ALCALDIA D'APROVACIÓ INICIAL DE LA ORDENANÇA REGULADORA 
DE LA CONTAMINACIÓ ODORÍFERA DE VACARISSES             

Emès l’esborrany de text per a realitzar-se la consulta pública prèvia sobre la redacció de la 
Ordenança reguladora de la contaminació odorífera de Vacarisses, resolt per Decret d’Alcaldia 
núm. 395/2024, de 2 de juliol de 2024.  



 

 

En data 3 de juliol de 2024, es va sotmetre a consulta pública prèvia a l’elaboració, per tal de 
copsar l’opinió per part de ciutadans, organitzacions i associacions, respecte la regulació relativa 
a les mesures necessàries per prevenir i corregir la contaminació odorífera que afecta a les 
persones i establir els instruments de control de les activitats i altres focus emissors d’olors, així 
com els valors límit d’immissió, al web municipal, de conformitat amb allò establert a l’article 133 
de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions 
Públiques -LPACAP-. 

També, i per garantir la transparència en les decisions i actuacions de rellevància jurídica, l’article 
10 de la Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon 
govern, estableix en el seu punt 1, lletra c), que s’han de publicar els procediments normatius en 
curs d’elaboració, amb la indicació de l’estat de tramitació en què es troben. 

Com a resultat de l’expressada consulta pública prèvia, durant el termini d’informació pública, no 
fou presentada cap sol·licitud, opinió o consulta, segons certificat de la secretària accidental de 
data 11 de juliol de 2024. 

Vist l’informe de secretaria de data 11 de juliol de 2024. 

L’aprovació de l’Ordenança ha de tramitar-se d'acord amb el previst a l'article 178 del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, 
l’article 10  de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, accés a la informació pública i 
bon govern, i l’article 133 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 
administracions públiques. 

Vist que la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local,  atribueix als municipis 
la potestat reglamentària en l’àmbit de les seves competències. 

L’aprovació de les ordenances o reglaments municipals és una competència atribuïda al Ple de la 
corporació amb caràcter indelegable, a tenor dels articles 22.2.d) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril  
reguladora de les bases del règim local. 

El procediment d’aprovació de les disposicions de caràcter generals locals, així com les seves 
modificacions,  n’exigeix, si més no, l’aprovació inicial, la submissió a informació pública de 
l’expedient,  i la seva l’aprovació definitiva, i es requereix el vot de la majoria simple, amb la 
publicació posterior del text íntegre de la modificació de la disposició general. 

Tanmateix, en compliment de l’article 10.1.a)  de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació i bon govern, la versió en el format originari de la Ordenança, 
una vegada aprovada definitivament, es farà pública al Portal de la Transparència. 

L’article 178.1.c) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, disposa que les 
ordenances i reglaments s’entendran aprovats definitivament amb caràcter automàtic si no són 
objecte de cap reclamació, al·legació o suggeriment amb motiu del tràmit d’informació pública de 
l’expedient (i d’audiència als interessats quan sigui el cas). 

Atenent l’exposat anteriorment, proposo al Ple l’adopció del següent 

ACORD 

 



 

 

PRIMER.- Aprovar inicialment la ORDENANÇA REGULADORA DE LA CONTAMINACIÓ 
ODORÍFERA.   

SEGON.- Exposar al públic, per termini de trenta dies hàbils, el text de l’ordenança objecte de 
l’aprovació inicial, inserint anuncis al BOPB, al DOGC, a la pagina web municipal, a l’eTauler i al 
Diari Ara. L’expedient administratiu durant aquest període podrà ser examinat i presentar les 
al·legacions, suggeriments i reclamacions que es considerin convenients. El termini d’informació 
pública començarà a comptar des de l’endemà de la darrera de les publicacions oficials 
anteriorment esmentades. En el cas que no es presentin reclamacions durant el període 
d’exposició publica, el present acord s’elevarà a definitiu sense necessitat de resolució expressa. 

TERCER.- L'aprovació definitiva de l’ordenança s'anunciarà a la Web municipal, a l’eTauler i al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona, i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya la referència del 
Butlletí Oficial de la Província on s'hagi publicat íntegrament el text, el qual entrarà en  vigor quan 
s'hagi publicat completament el text i hagi transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a 
l’article 65.2 de la Llei reguladora de les bases del règim local.  Tanmateix, en compliment de l’article 
10.1.a) de la Llei 19/2014, es publicarà l’ordenança al Portal de la Transparència. 

QUART.- Aprovada amb caràcter definitiu, la corporació municipal disposa de sis dies per trametre 
la certificació d’acord d’aprovació definitiva de la ordenança i còpia íntegra i fefaent d’aquesta a la 
Generalitat de Catalunya i a la Delegació del Govern de l’Estat a Barcelona.  

Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que diu que ara fa uns mesos que la Diputació de Barcelona 
va presentar l'esborrany de l'ordenança reguladora de la contaminació odorífera, i el que avui es 
fa és presentar-la al ple per poder-la tenir a disposició a Vacarisses. 
 
Continua la seva intervenció el Sr. Aitor Piqueras que diu que amb aquesta ordenança, el que 
permet és sancionar econòmicament a través d'inspeccions i d'una metodologia que s'estableix a 
la mateixa ordenança aquelles activitats industrials i no industrials que generin unes olors, que 
generin molèsties al veïnat o a qui sigui. I diu que permet sancionar en diferents rangs segons les 
molèsties que s'ocasionin. 
 
Puntualitza el Sr. Piqueras que aquest és un tema que es portava temps parlant, però que 
tècnicament estava sent dificultós establir una metodologia i diu que per fi la Diputació l'han 
presentat i avui es porta al ple. 
 
Pregunta el Sr. Iker Heredia si aquesta ordenança s’aplicarà als veïns en general. 
 
Respon el Sr. Aitor Piqueras que si hi ha queixes reiterades per un domèstic que està generant 
unes molèsties pel que fa a la contaminació odorífera, es podrà fer una inspecció i es podrà 
sancionar. 
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que pregunta si en les activitats industrials entrarà el 
CTR  i l'abocador. 

Respon el Sr. Aitor Piqueras que sí i que de fet, ja va bé aquesta ordenança precisament 
perquè és una de les activitats on hi ha el focus i que a partir d'aquesta ordenança podrà servir per 
iniciar una inspecció, i acabar sancionant si cal. 

Sotmesa la proposta a votació 
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1.5.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL VOX “PARA ARREGLAR EL DETERIORO 
DEL ASFALTO EN LA URBANIZACIÓN DE CAN SERRA”.- 
 
EXPOSICIÓN DE MOTIVOS: 

 

El deterioro del asfalto en la urbanización de Can Serra es motivo de preocupación para los 
residentes y representa un desafío para la seguridad vial y la calidad de vida en nuestra 
comunidad. Los numerosos agujeros y baches presentes en las calles de la urbanización no solo 
dificultan la circulación de vehículos, sino que también aumentan el riesgo de accidentes y dañan 
los vehículos de los residentes. Además, el estado de las carreteras afecta negativamente la 
imagen general de la zona y puede tener un impacto  en el valor de las propiedades. 

Como representantes electos, tenemos la responsabilidad de velar por el bienestar de nuestros 
ciudadanos y garantizar que las infraestructuras básicas, como las carreteras, estén en condiciones 
adecuadas. Por lo tanto, es imperativo que el ayuntamiento tome medidas inmediatas para abordar 
esta situación y llevar a cabo las reparaciones necesarias en la urbanización de Can Serra. 

 

ACUERDOS: 

 
1. Reparación urgente de tramos críticos: El Ayuntamiento se compromete a llevar a cabo  
 
 
reparaciones urgentes en los tramos de carretera de su competencia más afectados por el 
deterioro en la urbanización de Can Serra. Estas reparaciones se llevarán a cabo priorizando 
aquellos puntos donde el estado del asfalto represente       un mayor riesgo para la seguridad vial. 
En el caso de no ser competencia de este Ayuntamiento, instar a la Administración                           correspondiente 
a la reparación de las vías. 

2. Inspección general y planificación de mantenimiento: Se realizará una inspección 
general de todas las calles de la urbanización para identificar otros puntos que requieran atención. 
Basándose en los resultados de esta inspección, se    elaborará un plan de mantenimiento a largo 
plazo para garantizar la adecuada conservación de las carreteras en la urbanización de Can Serra. 
3. Asignación de recursos: El ayuntamiento asignará los recursos necesarios para llevar a 
cabo las reparaciones y el mantenimiento requeridos en la urbanización de    Can Serra. Se recogerá 
esta necesidad específica en los próximos presupuestos municipales y se coordinará con los 
residentes de la zona para garantizar una ejecución eficiente de las obras. 
4. Información y transparencia: El ayuntamiento informará periódicamente a los residentes 
de la urbanización de Can Serra sobre el progreso de las obras de reparación y mantenimiento. 
Se establecerá un canal de comunicación abierto y transparente para que los ciudadanos puedan 
hacer seguimiento de las acciones emprendidas por el ayuntamiento en relación con el estado del 
asfalto en su    comunidad. 
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que fa lectura íntegre de la moció  
 
Pren la paraula el Sr. Juan Pablo Garrido que diu que votarà en contra per dos motius, un 
d'ells és que la moció només contempla la urbanització de Can Serra i no inclou la resta i 
l'altre és que el regidor de l'àrea en qüestió ja va anunciar l'altre dia a comissions que es faria una 
contractació per l'arranjament de diversos carrers del municipi. 
 



 

 
Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández que tot adreçant-se al Sr. Heredia li diu que li explicarà 
per què es  va crear el partit La Voz i per què ella va entrar en política. Comenta que va entrar en 
política i van crear La Voz junt amb altres veïns per lluitar per la igualtat de tots els veïns davant 
d’un alcalde, que per una  banda ataca i discrimina els que no pensen com ell  i per una altra es 
beneficia de manera persona i partidista del càrrec que ocupa. La senyora Fernández es dirigeix 
al senyor Heredia  dient que no sigui egoista i no demani millores només per ala urbanització on 
ell viu, ja que totes les urbanitzacions , en un grau o altre, tenen necessitats més o menys urgents 
en relació amb el paviment dels seus carrers. Li demana al senyor Heredia que no es faci un 
“Masana” que dedica la major part dels recursos a la cura i manteniment del nucli que és on ell viu. 
Per aquesta raó, diu la senyora Fernández que La Voz votarà que no i només canviaria el sentit 
del vot si aquesta proposta de millora de l’asfalt de les vies es fes extensible a totes les 
urbanitzacions de Vacarisses, fent front a la reparació i manteniment per raó d’urgència i no per 
motiu de quina urbanització es tracti. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu tot adreçant-se al Sr. Heredia que, li agradaria saber 
un parell de coses, i en concret li pregunta si sap quina és la diferència entre un carrer i una 
carretera? I diu que en la seva proposta utilitza els dos termes per igual, quan evidentment no ho 
són. Li demana  també quant temps ha dedicat a elaborar la moció, perquè diu , no sap què és 
pitjor, que li contesti que molt de temps o poc temps. 
 
I després, finalment, li diu, que li agradaria  saber per què només proposa que es repari l'asfalt de 
Can Serra. 
Té un amic o un familiar allà, o, com diu la companya, viu vostè allà? 
 
Li continua dient al Sr. Heredia si és que no s'ha passejat per la Colònia Gall, Torreblanca I, 
Torrelanca II, Els Caus , Carena Llarga, o La Coma ?, O és que allà l'asfalt està millor? Perquè 
creu que no. 
 
També vol comentar el Sr. Arasanz tal com comentava el seu company Juan Pablo Garrido el fet 
que dimecres passat van parlar en comissions informatives precisament de que s'iniciaran les 
obres de reparació d'asfalt i el fet de presentar aquesta moció sigui amb la intenció de fer creure 
que les reparacions es realitzen a conseqüència de la seva moció, quan ja estaven programades 
amb anterioritat i li diu que espera que no sigui capaç de fer aquesta mena de coses, ja que seria 
molt lleig. 
 
Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que coincideix amb els seus companys, i de fet diu 
que som 18 urbanitzacions i que a la proposta  s’ha  deixat 17, i  per tant votar-la a favor seria 
discriminar la resta de veïns. 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que diu que, evidentment, aquesta moció per als motius que s'han 
explicat aquí, la votaran en contra. 
 
El Sr. alcalde diu que li agradaria explicar el que costa el manteniment dels carrers de Vacarisses 
tot incorporant quatre dades: 
 
Diu el Sr. alcalde que hi ha 90 quilòmetres de carrers a Vacarisses, i diu que es com anar d'aquí a 
Sant Andreu a l'entrada de Barcelona i tornar i, per exemple, asfaltar tots els carrers de Can Serra 
costaria 5 milions i mig d'euros, amb un pressupost de 12 milions d'euros d'aquest Ajuntament, i 
per tant diu que sí que es va fent i és veritat que es fa com es pot, perquè el manteniment és molt 
gran. 
 
Explica també el Sr. alcalde que estan plantejant que la Diputació de Barcelona, així com hi ha 
hagut subvencions directes, per exemple, amb el tema de l'aigua, que en municipis com 
Vacarisses, amb tantes urbanitzacions i tants quilòmetres de carrers i de vials , hi hagi suport 
directe per asfaltar carrers. 
 
Comenta el Sr. alcalde que l'altre dia, per exemple, van  parlar amb l'associació de veïns de 
Torreblanca i els van   plantejar el fet que reasfaltar Torreblanca val gairebé 800.000 euros. Diu  
 



 

 
que no es vol  enganyar ningú, és a dir es pot  anar fent "pegots", i arreglant trams, però tot no es 
pot fer. 
 
El Sr. alcalde diu que si hi hagués una voluntat, per exemple, per part dels veïns de l'associació 
de veïns i de tots els veïns, en aquest cas de Torreblanca, de fer contribucions especials, això es 
pot fer i l'Ajuntament pot contribuir amb un 10%, però diu que hem de ser conscients del cost que 
això té. 
 
En aquest sentit el Sr. alcalde vol posar diversos exemples  : 
 
El carrer Sant Salvador de les Espases, asfaltar-lo tot costa 134.000 euros. 
 
La rotonda d'entrada a Can Serra costaria 85.000 euros. 
 
Per tant, diu el Sr. alcalde que  aquests diners l'Ajuntament no els té i per tant hi ha  un problema, 
que és evident,  de manteniment en municipis com Vacarisses  amb tants i tants nuclis dispersos 
i en tants i tants quilòmetres, i diu que no es vol  enganyar a ningú, i que es pot arribar  on es pot.  
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que diu que aquesta moció la pensaven  fer extensible en altres 
urbanitzacions pròximament i en aquest sentit explica que les revisarien  totes. 
 
Respecte a la intervenció del Sr. Jesús Arasanz el Sr. Heredia diu que la pregunta és quantes 
mocions ha presentat ell, quant temps ha perdut i  quant temps ha dedicat. 
 
També vol comentar el Sr. Iker Heredia que aquesta moció es va presentar dos dies abans 
mitjançant instància abans que el senyor regidor parles sobre això que s’acaba de  comentar. 
 
Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu que aquí no només venim a presentar mocions com 
a xurros. 
 
Replica el Sr. Iker Heredia tot dient-li al Sr. Jesús Arasanz que per descomptat, que ni a presentar 
mocions ni a fer res. 
 
El Sr. Jesús Arasanz li diu al Sr. Heredia si li gestiona ell el temps, l’agenda? perquè si és així li 
passa i que tindria més treball que el que fa cada dia. 
 
 
Sotmesa la moció  a votació 
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2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No hi ha  
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 
3.1.- DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS ORDINÀRIES CELEBRADES PER 
LA JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 25 DE JUNY I 1, 8 I 15 DE JULIOL DE 2024  
 



 

 

3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 371/2024 de 21/6/24, al 418/2024 de 16/7/2024), (Educació, 
del 19/2024 de 21/6/2024, al 21/2024 de 9/7/2024), (Acció Social, del 44/2024 de 25/6/2024, al 
53/2024 de 16/7/2024), (Participació Ciutadana, el 7/2024 de 5/7/2024), (Obres i Serveis, Gestió 
de l’Aigua i Nuclis, del 26/2024 de 5/7/2024, al 36/2024 de 15/7/2024), (Joventut, el 7/2024 de 
9/7/2024), (Acció Climàtica, Eficiència Energètica i Biodiversitat, del 23/2024 de 19/6/2024, al 
33/2024 de 28/6/2024), (Organització Interna, del 5/2024 de 26/6/2024, al 7/2024 de 16/7/2024), 
(Tinença Responsable i Benestar Animal, el 7/2024 de 26/6/2024), (Hisenda, del 7/2024 de 
28/6/2024, al 8/2024 de 4/7/2024).- 

 
3.3.-DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
 
3.4.- DONAR COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE 2023.- 
 
Es dona compte del decret d’aprovació de la liquidació del pressupost de l’any 2023 amb el 
següent contingut literal: 
 

DECRET DE L'ALCALDIA NUM.  355/2024 
 
Considerant que l’article 191.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova 
el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, estableix que el Pressupost de cada 
exercici es liquidarà quant a la recaptació de drets i al pagament d’obligacions el 31 de Desembre 
de l’any natural corresponent. 
 
Considerant que el mateix article 191 afegeix que les obligacions reconegudes i liquidades no 
satisfetes l’últim dia de l’exercici, els drets pendents de cobrament i els fons líquids a 31 de  
 
desembre configuraran el romanent de tresoreria i que la seva quantificació haurà de realitzar-se 
tenint en compte els possibles ingressos afectats i minorant d’acord amb el que reglamentàriament 
s’estableixi els drets pendents de cobrament que es considerin de difícil o impossible recaptació. 
 
Considerant que l’article 93.1 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el 
Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, 
en matèria de Pressupostos, estableix que la liquidació del Pressupost posarà de manifest 
respecte del pressupost de despeses, i per a cada partida pressupostària, els crèdits inicials, les 
seves modificacions i els crèdits definitius, les despeses autoritzades i compromeses, les 
obligacions reconegudes, els pagaments ordenats i els pagaments realitzats. I respecte del 
pressupost d’ingressos, i per a cada concepte, les previsions inicials, les seves modificacions i les 
previsions definitives els drets reconeguts i anul·lats així com els recaptats nets. 
 
Considerant que l’article 93.2 del Reial Decret 500/1990, estableix que com a conseqüència de la 
liquidació del Pressupost hauran de determinar-se: els drets pendents de cobrament i les 
obligacions pendents de pagament a 31 de desembre, el resultat pressupostari de l’exercici, els 
romanents de crèdit i el romanent de tresoreria, tot això en els termes regulats als articles 94 a 105 
del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos 
que ens ocupa. 
 
Considerant que l’article 3.1 en concordança amb l’article 2.1.c) de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 
d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, estableix que l’elaboració, aprovació 
i execució dels Pressupostos i resta d’actuacions que afectin a les despeses o ingressos de les 
Entitats Locals es realitzarà en un marc d’estabilitat pressupostària, coherent amb la normativa 
europea, entenent l’estabilitat pressupostària com la situació d’equilibri o superàvit estructural. 
 



 

Considerant que l’article 4 de la mateixa Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera, en la seva redacció donada per la Llei Orgànica 6/2015, 
de 12 de juny, de modificació de la Llei Orgànica 8/1980, de 22 de setembre, de finançament de 
les Comunitats Autònomes i de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària 
i Sostenibilitat Financera, afegeix que les actuacions de les Administracions Públiques també 
estaran subjectes al principi de sostenibilitat financera, entenent com a tal la capacitat per finançar 
compromisos de despesa presents i futurs dins dels límits de dèficit, deute públic i morositat de 
deute comercial, conforme a allò establert a aquesta Llei i a la normativa europea. Així mateix, per 
al compliment del principi de sostenibilitat financera les operacions financeres se sotmetran al 
principi de prudència financera. 
 
 
Considerant que l’article 16 del Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el 
reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat 
Pressupostària, en la seva aplicació a les entitats locals, la Intervenció municipal elevarà al Ple un 
informe sobre el compliment de l’objectiu d’estabilitat de la pròpia Entitat Local. L’informe s’emetrà 
amb caràcter independent i s’incorporarà als previstos a l’article 191.3 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Considerant que els respectius Acords de Consell de Ministres de 6 d´octubre de 2020, de 27 de 
juliol de 2021, y de 26 de juliol de 2022, degudament aprovats pel Congrés dels Diputats, han 
suspès les regles fiscals per als exercicis 2020 a 2023, per la qual cosa no existeixen 
conseqüències en cas d'incompliment de les regles fiscals. 
 
 
Vistos l’informe emès per la Secretaria General i els de la Intervenció Municipal sobre la liquidació 
del Pressupost Municipal i sobre el compliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària. 
 
En virtut de les atribucions que em confereix la legislació vigent. 
 

RESOLC 
 
 
PRIMER.- Aprovar la liquidació del Pressupost municipal de l’exercici 2023 en els termes que 
consten a l’expedient i de conformitat amb allò exposat als informes de la Secretaria General i de 
la Intervenció Municipal, les dades de la qual més significatius són: 
 
 
 

Pressupost de Despeses  

Despeses pressupost corrent   
Pressupost inicial de despeses 11.457.813,38 

Modificacions de despeses 4.485.066,28 

Pressupost def. de despeses 15.942.879,66 

Despeses Autoritzades 14.731.244,67 

Despeses compromeses 13.020.958,66 

Obligacions reconegudes 12.359.850,91 

Pagaments ordenats 11.370.488,60 

Pagaments realitzats 11.370.488,60 

Pendent de pagament 989.362,31 

Obligacions pendent de pagament al final 989.362,31 

  
Despeses pressupost  exerc. tancats   
Obligacions reconegudes pendents a l’inici 1.104.003,32 



 

Baixes /Modificacions  0,00 

Pagaments realitzats 1.041.104,28 

Obligacions reconegudes pendents al final 62.899,04 

  
Total obligacions pendents de pagar 1.052.261,35 

 
Pressupost Ingressos  

Ingressos  pressupost corrent   
Pressupost inicial d'ingressos 4.485.066,28 

Modificacions d'ingressos 5.168.565,84 

Pressupost def. d'ingressos 9.653.632,12 

Drets reconeguts 12.605.090,92 

Drets anul·lats 254.600,18 

Devolució d'ingressos 198.112,86 

Recaptació neta 10.710.128,39 

Drets pendents de cobrament 1.640.362,35 

  
Ingressos pressupost  exerc. Tancats   
Drets pendents de cobrament a inici de l’exercici 1.822.805,92 

Baixes /Modificacions  78.424,03 

Cobraments realitzats 663.160,94 

Drets reconeguts pendents de cobrament al final 1.081.220,95 

  
Total drets pendents de cobrar 2.721.583,30 

 
 
 
 

Romanent de tresoreria  Ex. Actual Ex. Anterior 
Pendent de cobrament de pres. (Ex. Actual i Anteriors) 2.721.583,30 1.819.121,89 
Pendent de cobrament N.P 800.326,61 672.024,70 
 -Ing. Pendent de pagament 100.036,90 599,81 
Pendent de cobrament net 3.421.873,01 2.490.546,78 
Pendent de pagament de pres. (Ex. Actual i Anteriors) 1.052.480,80 1.105.529,92 
Pendent de pagament N.P. 1.052.261,35 1.013.324,97 
 -Pag. Pendents d'aplicar 0 0 
Pendent de pagament net 2.104.742,15 2.118.854,89 
Fons líquids 1.787.547,47 2.817.452,58 
Romanent previ 3.104.678,33 3.189.144,47 
 -Prov. Insolvències 785.581,16 778.794,08 
Romanent de projectes amb finançament afectat 1.737.384,21 794.974,47 
Romanent per despeses generals 581.712,96 1.615.375,92 

D.P.A  + D.I.P.P 0,00 0,00 
Romanent  previ ajustat 581.712,96 1.615.375,92 
Romanent de despeses generals de projectes i despeses generals amb 
finançament afectat 311.707,99 569.465,21 
Romanent despeses generals per despeses compromeses (A,D,AD) 270.004,97 581.316,03 
Romanent per dotació de Provisió contingències 0,00 424.101,64 



 

Amortització del deute 0,00 0,00 

Romanent per despeses generals 0,00 40.493,04 
 
 
 

Resultat pressupostari       

  
Drets Rec. 

Net 
Oblig. Rec. 

Net Total 
Operacions corrents (Cap 1 a 5) 10.207.919,69 10.262.234,46   

Altres no financers (Cap 6 i 7) 1.517.431,01 1.852.006,92   

Total no financer 11.725.350,70 12.114.241,38 -388.890,68 
Actius financers  (Cap.8) 0 0   

Passius financers (Cap.9) 625.140,04 245.609,53   

Resultat no ajustat 12.350.490,74 12.359.850,91 -9.360,17 
Crèdits gastats finançats amb Romanent  904.507,87 
Desviació de finançament negativa de l' exercici  459.361,79 

Desviació de finançament positiva de l' exercici  1.428.010,00 

Resultat pressupostari ajustat     -73.500,51 
 
 

Estalvi Net       

 + Drets reconeguts nets dels capítols 1 a 5    10.207.919,69 

- Ingressos afectats a despeses de capital   0,00 

Ingressos corrents ajustats   10.207.919,69 

 -  Obligacions netes dels capítols 1, 2 i 4   10.211.388,43 

-Despeses finançades amb RLT   353.131,17 

Despeses corrents ajustades   9.858.257,26 
Estalvi 
brut     349.662,43 

 -  Les anualitats teòriques  de totes les operacions a llarg termini -366.085,49 

Estalvi Net a: 31/12/2023   -16.423,06 
 
SEGON. - Donar compte de la Resolució a l’Ajuntament Ple, i a la Junta de Govern Local, en la 
primera sessió que celebrin. 
 
TERCER.- Que es procedeixi a la tramitació d’un expedient per la redacció i aprovació d’un Pla de 
sanejament financer per corregir en termini màxim de tres anys el signe negatiu de l’estalvi net. 
 
QUART.- Remetre la liquidació al Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya i al 
Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques. 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
Pren la paraula el Sr. alcalde que explica que hi ha hagut 22 queixes aquest mes de juliol per 
pudors provinents de l'abocador CTR, en total, hi ha 1.428 queixes des que es va començar aquest 
registre. 
 
També vol informar que la taxa d'atur ens ha baixat amb 16 persones i se situa en un 7,55% essent 
125 homes aturats i 179 dones aturades a Vacarisses. 
 
En referència al tema de les pudors indica el Sr. alcalde comenta que la setmana passada amb el 
regidor de medi ambient van anar a l'Agència Catalana de Residus per tal que els expliquessin 
una mica com estava la situació de l'abocador i concretament al tancament d'aquest. 



 

 
En aquest sentit, explica el Sr. alcalde que hi ha dos expedients oberts per l'Agència Catalana de 
Residus, un pel vas general i l'altre per on es dipositen els inertitzats. 
 
Diu el Sr. alcalde que els dos àmbits estan passats, I, a més a més, l'empresa ha demanat una 
modificació no substancial per incrementar el nombre de tones en l' inertitzat, en concret de 24.900 
tones que se'ls concedirà, però  diu que és igual perquè estan passats de gairebé 60.000 tones. 
 
Per tant, explica el Sr. alcalde, tant el vas com la cel·la d'inertitzats estan passats els dos, i aquests 
expedients tenen el seu curs i l'empresa pot presentar un recurs d'alçada en contra d'aquests dos 
expedients, però ara mateix en l'abocador no s'està entrant res en el que és el vas general i sí 
s'està entrant en els inertitzats. 
 
Diu el Sr. alcalde que no hi podem fer res més que esperar que aquests dos expedients es 
resolguin i segurament tot això tornarà a acabar una altra vegada al jutjat perquè l'empresa 
considera que tant en un lloc com en l'altre hi té més capacitat. 
 
El Sr. alcalde vol afegir que, el que és el vas general s'està cobrint ja de terres i, per tant, s'està 
segellant i que en tot cas els camions aquests que es poden veure van al CTR o bé a la planta de 
triatge, i diu que això és una activitat que poden fer. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.-  
 
Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que diu que en el terme hi ha una secció que és " els partits 
opinen" i diu que ERC es va saltar les normes establertes per la revista municipal en el número de 
juny. Es va fixar un límit de 1.800 caràcters amb espais, títol inclòs, i la contribució d’ERC va arribar 
a 1.861 caràcters. A més, la data límit per al lliurament dels textos era el 21 de maig, però aquesta 
es va  lliurar entre el 27 i el 30 de maig, ja que l'exposat va passar el 27 de maig. Afegeix el Sr. 
Heredia que tret que siguin viatgers del temps es van saltar el límit per més d'una setmana i en 
aquest sentit manifesta que es tracta d’una flagrant falta de respecte a les regles i una burla a tots 
els que sí que les seguim. 

 

Continua la seva intervenció el Sr. Iker Heredia  dient  que això no és només una qüestió de 
caràcters o dates, és una qüestió de principis, de democràcia i d’igualtat. Diu que quan unes 
normes s'estableixen, són per a tots, sense excepcions ni favoritismes. L'incompliment d'aquestes 
regles soscava la confiança en les nostres institucions i en el procés democràtic que tots hem de 
defensar. 

Per tant, exigeix que se  segueixin les regles exposades.  

Això només demostra la seva gran desesperació a manipular i les ganes de posar-nos en 
evidència. Quan, a més, en el Terme de juliol la primera pàgina del terme era un gran titular amb 
el mateix que vostès exposaven al juny. 

Per altra banda el Sr. Iker Heredia vol comentar: 

Han arribat instàncies sobre poca pressió d'aigua? . Diu que han vist múltiples queixes de veïns 
sobre la poca pressió d'aigua en els seus habitatges. En aquest sentit assegura que quan hi ha 
tantíssims veïns afectats per això, només pot haver-hi un motiu que és que s'hagin manipulat les 
vàlvules de subministrament. 

Pel que fa a les dades de consum d'aigua el Sr. Iker Heredia vol comentar que han estat veient les 
últimes dades que ha publicat l'ACA sobre el consum d'aigua per municipis i Vacarisses les dades 
de maig i juny apareixen amb asterisc. Entén en conseqüència que no s'han facilitat les dades 
complertes. 

Continua la seva intervenció el Sr. Iker Heredia que planteja: 

 



 

 

Està permès banyar-se amb roba en la piscina municipal? I amb burkinis? I respecte al taller de 
grafits que s'està realitzant al punt de vol demanar més informació amb relació a l'esmentat taller i 
sí és per renovar la façana del Punt de Vol. 

Pren la paraula el Sr. alcalde que en referència a la primera qüestió que plantejava el Sr. Heredia 
relativa a l'apartat de la revista El Terme anomenat " els partits opinen" diu que és habitual que es 
faci amb tots els partits, i pel que fa a ERC es vàrem descuidar i va arribar tard. I reitera el Sr. 
alcalde que es fa amb tots els partits i diu que si arriba dos, tres, quatre, cinc dies tard i encara no 
s'ha passat a impremta, sempre  s'accepta, com també si es passa de 50 a 60 caràcters, també i 
diu que queda clar que no es carreguem la democràcia ni res per passar-nos 60 caràcters; tot i 
això, amb el benentès que encara no estigui a impremta la revista.  

Pel que fa a l'assumpte dels burquinis el Sr. alcalde diu que efectivament la gent es pot banyar, si 
va amb roba de bany, evidentment que es poden banyar amb burquinis de la mateixa manera que 
es pot fer topless. En aquest sentit, diu que estem en una societat diversa, oberta, i, per tant, des 
d'aquest punt de vista, s'accepta i diu que li sembla que majoritàriament s'accepta això. 

Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras per donar resposta a la qüestió plantejada pel Sr. Heredia en 
referència al taller de grafiti del Punt de Vol i en aquest sentit diu és una activitat més dintre de la 
programació d'estiu, emmarcada dintre del programa de medi obert. 

Explica que els/les joves triaran el tema del grafiti, i és una activitat més dintre de la programació 
d'estiu i del que es fa, de la bona feina que es fa des de medi obert amb els educadors. 

Tot seguit pren la paraula el Sr. Pere Casas per donar resposta a les dues qüestions plantejades 
pel Sr. Iker Heredia relatives a l'aigua i comença per les dades de l'ACA i en aquest sentit diu que , 
és veritat, no s'han passat les dades, perquè la persona passava les dades ha estat dos mesos de 
baixa i com que és una cosa que demanen cada trimestre, tampoc és una cosa que es pensi cada 
dia, i es en van descuidar. 

Entre avui i demà diu, se'ls envia la documentació, perquè pròximament es publiqui i pel que fa al 
tema de la poca pressió no és que toquin, manipulin ni facin coses estranyes i en aquest sentit diu 
que l'aigua que hi ha és la que hi ha, i que a més hi ha fuites i avaries i explica que aquest cap de 
setmana, a Can Serra, va haver-hi  dues avaries que van fer que hi hagués punts que no tinguessin 
aigua, o tinguessin molt poca aigua, o fluctués l'entrada d'aigua. 

 

Explica el Sr. Pere Casas que es va reparar l'avaria dissabte o diumenge mateix, va quedar resolt, 
i el dimarts es va fer un provisional, s'ha acabat d'arreglar aquests dies laborables que hi havia tot 
el personal, i ja estan tenint aigua. 

Continua la seva explicació el Sr. Pere Casas tot dient que a Torreblanca I també hi ha algun 
problema de pressió i explica que aquests dies s’està treballant, a veure si poden solucionar o 
millorar el que és el subministrament i diu que un dels problemes que hi ha  allà, és que la xarxa 
és molt antiga, les canonades són de tubs de 20, (2 cm) i quan hi ha molta més demanda, fa que 
hi hagi gent que no li arribi a l'aigua, no perquè no hi hagi aigua, sinó perquè per la canonada no 
passa més aigua. 

Pren la paraula el Sr. Iker Heredia que diu que és completament inacceptable que, mentre 
s'imposen restriccions severes d'aigua als veïns, els responsables no es dignin a proporcionar les 
dades completes a l’ ACA ni a mantenir la transparència necessària. És una ironia que, enmig d'un 
supòsit estat d'emergència hídrica, els veïns es vegin sotmesos a restriccions estrictes mentre les 
dades crucials per a la gestió adequada de la crisi són incomplets i estan plens d'asteriscs i afegeix 
que aquesta falta d'informació no tan sols obstaculitza una correcta planificació i execució del Pla 
Especial de Sequera, sinó que també erosiona la confiança pública en les autoritats responsables. 
Diu el Sr. Heredia que com es pot esperar que els ciutadans acatin les restriccions si no se'ls 
proporciona la informació necessària per a entendre la magnitud del problema i la justificació 
darrere de les decisions preses? 



 

 
Pel que fa al tema dels burkinis comenta que l'ús aquests pot comprometre seriosament la higiene 
i la seguretat de les piscines. Afegeix que aquests vestits, dissenyats per a cobrir la major part del 
cos, estan fets de teles més gruixudes que les dels vestits de bany convencionals, la qual cosa pot 
portar a una acumulació de bacteris i residus en l'aigua. La qualitat de l'aigua i la seguretat de tots 
els usuaris poden veure's compromeses per la presència d'aquests vestits en un entorn on la neteja 
és essencial. 

Més enllà de les qüestions pràctiques, diu el Sr. Iker Heredia,  l'ús de burkinis en piscines 
municipals perpetua la segregació i la desigualtat de gènere. Aquests vestits no són només una 
elecció de vestimenta, sinó un símbol de normes i pràctiques que segreguen a les dones sota 
pretextos religiosos. Permetre el seu ús en espais públics és una manera d'acceptar i normalitzar 
la segregació en l'espai públic, la qual cosa va en contra dels principis d'igualtat. 
 
Pren la paraula la Sra. Fernández que diu que s'ha vist fa uns dies en els mitjans de comunicació 
el tema del mosquit del Nil i diu que hi ha hagut ja morts per Andalusia i diu que aquí a Vacarisses hi 
ha molts mosquits i en aquesta línia demana saber si s'ha mirat ja de solucionar el problema, i 
afegeix que ha pogut saber que per a poder matar les larves s'ha de fer a la primavera. 
Explica que com no hi ha aigua, les piscines estan mig plenes i llavors hi ha molts mosquits en 
Vacarisses últimament. 

Vol fer referència també la Sra. Isabel Fernández el tema dels senglars, i comenta que es va dir 
de no treure les escombraries a la nit perquè els senglars venien i tiraven els cubells. 
Ara últimament són tan llestos que van al matí llavors , què poden fer perquè aquests cubells no 
els puguin tirar o què fan? No saben si treure'ls ja a la nit o al matí. 
 
Pren la paraula la Sra. Olga Serra que en referència al tema del mosquit un tema de salut pública 
i diu que és veritat que quan hi ha alguna espècie de mosquit que pugui afectar o pugui ser una 
plaga se'ns avisa directament des de Generalitat i de moment no tenen cap avís sobre aquest 
tema. 

Continua explicant la Sra. Olga Serra que dels mosquits en general, les recomanacions són les 
mateixes com el mosquit tigre és a dir, intentar evitar acumulacions d'aigua petites. 

Conclou que mosquits n'hi ha hagut tota la vida, i que el que passa és que el mosquit tigre és 
veritat és una espècie invasora i és com més agressiu picant, però les recomanacions serien les 
mateixes que per qualsevol altre tipus de mosquit, i puntualitza que no tenen cap avís per aquest 
tipus de mosquit en concret. 

 

Pren la paraula el Sr. alcalde que amb relació als senglars l'única solució és penjar els cubells més 
amunt, no n'hi ha una altra. 

Afegeix que sempre com ja és sabut, si hi ha algun lloc on reiteradament, causen molèsties, explica 
que hi ha  un servei en el qual  es posen gàbies, i si ens avisen en algun lloc concret, activaran les 
gàbies aquestes. 

Pren la paraula el Sr. Jesús Arasanz que diu que van rebre les dades de l'aigua i que té un dubte 
perquè a l'Excel les últimes dades que es van passar posava 1 de setembre en el tercer trimestre 
del 23, però posava 1 de setembre a tota la sèrie, demana saber si aquesta dada és definitiva. 

Tot seguit el Sr. Arasanz vol posar en coneixement que hi ha un mirall al carrer Bonavista on 
s'acaben les cases, i demana ni que sigui recollir el mirall perquè si no pot haver-hi risc d'incendi. 

Pren la paraula el Sr. Pere Casas que en referència al mirall diu que ja fa dies que està i diu que 
ja està l'ordre de treball posada, i precisament avui, que feia dies que no hi passava, la companya 
li ha  dit que estava a terra i ha donat ordre perquè es retiri. 

I pel que fa a les dades de l'aigua comenta el Sr. Casas que tenien pendent de fer la taula a l'aigua 
i per diversos motius no ha pogut ser, però diu que els explicarà en detall les dades facilitades. 



 

Pren la paraula la Sra. Maria Moreno que diu que en relació amb els cubells vol comentar que 
contra més amunt es pugin és més costós per la gent que està treballant i diu que això ho haurien  
de tenir en compte tots els veïns perquè al final els operaris fan una feina dura i llavors pujar-los 
molt amunt seria complicat per ells. 

Continua la Sra. Maria Moreno amb diversos precs i preguntes, i comença dient que en 
pressuposts participatius, al Pau Casals, va comentar la Sra. Paola Moral que ja va acabar i diu 
que ja l'han vist des de fora i els agradaria saber si els poden  fer arribar al pressupost final i les 
actuacions reals fetes. 

Continua la Sra. Maria Moreno que en relació amb la comissaria diu que han vist que l'obra està 
una mica parada i diu que, entenen que també són dies complicats perquè ve la calor i venen les 
vacances, però diu que volen saber si hi  ha  previsió de la finalització de l'obra. 

Pel que fa al tema de la piscina la Sra. Maria Moreno vol comentar que també hi ha uns usuaris 
que els han fet arribar que no estava ben neta, i diu que no sap si aquesta informació és correcta 
i en referència a les  gandules diu que aquest any estan encara molt més malament que l'any 
passat i inclòs la gent ja porta les seves pròpies cadires perquè diuen que és horrorós. 

Hem de tenir en compte, comenta la Sra. Moreno que no tenim una piscina on tenim gespa i no és 
còmode tirar-se a terra. 

Afegeix la Sra. Moreno en el tema de la piscina i en concret en el terme de refugi climàtic pregunta, 
quan es considera una dada de calor?, durant quants dies?, i llindars de graus. 

Comenta també la Sra. Moreno que està  pendent allò que en el ple de maig el seu company del 
PSC va comentar que el tema de les trituradores de la poda, i es va respondre que s'havien de 
reparar i en aquest sentit demana saber com estaven aquestes reparacions. 

Afegeix la Sra. Maria Moreno que també es va contractar una persona, pel tema del "trueque" o el 
canvi que un podia anar allà, i vol saber si ja està en funcionament. 

Pren la paraula el Sr. alcalde que comenta que la persona que acaba de comentar la Sra. Moreno 
s'incorporarà a finals d'agost. 

Pel que fa al refugi climàtic el Sr. alcalde comenta que l'onada de calor no la determina 
l’ajuntament, és protecció civil, però així i tot comenta que li sembla recordar que són tres dies 
sostinguts d'alta calor, i diu que no sap a partir de quants graus, però són tres dies sostinguts d'alta 
calor. 

Diu el Sr. alcalde que sempre, des que són a govern, sempre han obert la piscina si es dictamina 
que hi ha onada de calor. 

 

Pren la paraula el Sr. Aitor Piqueras que en referència a les trituradores i diu que les que van portar 
a arreglar en principi ja estan i a més s’ha iniciat la compra de dues més de moment. 

Pren de nou la paraula el Sr. alcalde que en referència a la comissaria explica que l'estructura 
bàsica està acabada, ara falta incorporar mobiliari, etcètera, és a dir, equipar-la per dins, que això 
és el que faran pròximament i conclou dient que creu que a finals d'any estarà oberta i operativa. 

Pren la paraula el Sr. Pere Casas que en relació amb les gandules, cadires i demés, i diu que de 
gandules s’havien  de comprar, certament, però diu que se'ls ha desmarat una mica el tema, i diu 
que és cert que tenen un problema amb això. Així i tot vol recordar que qualsevol persona pot 
portar la cadira o que sigui de casa, no és una cosa que s’hagin inventat. 

En referència a la qualitat de l'aigua de la piscina comenta el Sr. Pere Casas que va haver-hi un 
dia que estava amb molta tèrbola, precisament per les cremes solars i demès, per la gran quantitat 
d'usuaris i explica que l'aigua triga unes hores a regenerar-se i detalla que això va passar diumenge 
i dilluns estava pràcticament neta i dimarts ja estava perfecta. 

Pren la paraula la Sra. Paola Moral que en relació amb els pressupostos diu que ja farà arribar el 
pressupost final. 



 

 

Essent les 19 hores i 46 minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió de la 
qual estenc la present acta i en dono fe firmant al peu amb el president. 

  
EL PRESIDENT,     LA SECRETÀRIA ACCIDENTAL  
 
Antoni Masana i Ubach                                                    Maria Calsina Salavert 
 

 


